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Welzijnssector  –  Nepstatuten

In de welzijnssector werken heel wat mensen in
nepstatuten. Zo zijn er IBF-ers (Interdepartemen-
taal Begrotingsfonds), DAC-ers (Derde Arbeidscir-
cuit), gesco's (gesubsidieerde contractuelen), ...
Bepaalde van deze projecten zijn reeds jaren gele-
den gestart.

Bij vervanging ondervindt men nu geregeld moei-
lijkheden om personen te vinden met eenzelfde
profiel : de scholing is nu hoger, de toenmalige ver-
eisten op gebied van werkloosheid beantwoorden
niet meer aan de realiteit, ...

Het gevolg is dat werkgevers geregeld aan werkne-
mers weigeren om loopbaanonderbreking te
nemen, omdat ze geen vervanging vinden. Op
andere plaatsen komt bijvoorbeeld een DAC'er
niet in aanmerking voor een vast contract, omdat
men geen vervanging vindt om zijn functie in te
vullen. Voor de functie met vast contract neemt
men dan een nieuwkomer. Hoewel dit vaak om
federale reglementeringen gaat, wordt vooral de
welzijns- en culturele sector in de gemeenschappen
hierdoor getroffen.

1. Heeft de minister reeds contact gelegd met de
federale ministers bevoegd voor deze materie,
om uit de impasse te geraken waarin sommige
diensten zitten ?

2. Hoever staat het met de overheveling van de
tewerkstellingsprogramma's behorend bij secto-
ren waarvoor de minister bevoegd is, naar de
administratie van Welzijn of Cultuur, zodat de
minister er zelf invulling aan kan geven volgens
de noden van de sectoren ?

Antwoord

Er dient te worden uitgegaan van een aantal alge-
mene vaststellingen met betrekking tot deze mate-
rie.

Eerst en vooral is er het vervangingsprobleem dat
een veralgemeend probleem is op de arbeidsmarkt
en dat dus zeker niet mag worden verengd door te
stellen dat het enkel voorkomt bij de nepstatuten.

Er wordt langs verschillende zijden voor gepleit, en
dat is ook het standpunt van de Vlaamse minister
van Tewerkstelling, dat een doelgroepaccent dient
behouden te blijven.

Het zou nochtans verkeerd zijn te denken dat de
toetredingsvoorwaarden vastgeroest zitten en dat
niet zou worden gepoogd een grotere flexibiliteit in
te bouwen. Zo wordt sedert vorig jaar de mogelijk-
heid geboden tot deeltijdse arbeid voor DAC'ers
en sedert kort wordt de toetreding ook openge-
steld voor alle niet-werkende werkzoekenden
(voorheen was dat enkel voor uitkeringsgerechtig-
de werklozen).

In het regeerakkoord van 14 juni 1995 van de
Vlaamse regering wordt inzake het tewerkstellings-
beleid de regularisering van de tewerkstellingspro-
gramma's die aan structurele behoeften voldoen,
als prioritair aangegeven.

Het is duidelijk dat bij een regularisatie een aantal
krachtlijnen dienen te worden in acht genomen
zoals :

– het behoud van de door de federale overheid
voor deze arbeidsplaatsen ingestelde trekkings-
rechten en de daaraan gekoppelde bewijslast ;

– de garantie inzake de tewerkstelling van bepaal-
de quota van risicogroepen ;

– het plannen van de nodige budgettaire midde-
len voor de meerkosten van de regularisatie-
operatie.

Vorig jaar is een inventarisatie uitgevoerd van de
DAC-projecten in de welzijnssector en daaruit
bleek dat een groot deel hiervan gericht is op het
vervullen van collectieve behoeften en dus voldoet
aan het belangrijkste criterium voor regularisatie.

De lonen van de tewerkgestelde DAC-arbeids-
krachten worden betaald door de Vlaamse Dienst
voor Arbeidsbemiddeling en Beroepsopleiding
(VDAB). Een regularisatie impliceert dat deze
vorm van loonsubsidiëring wordt vervangen door
de geëigende reglementering van de sector, met de
daaraan verbonden wijze van subsidiëring. De
eventuele meerprijs zal dan ook sector per sector
moeten worden nagegaan.

Dit is gebeurd voor vier sectoren die als model
zouden kunnen fungeren :

– de sector poetshulp,

–



de sector opbouwwerk,

– de sector migranten,

– de sector rusthuizen.

Ik wil er ook op wijzen dat in het Vlaams intersec-
toraal akkoord voor de social profitsector drie pun-
ten zijn opgenomen die verwijzen naar deze pro-
blematiek (punten 4.7, 4.8 en 4.9) en waarin wordt
gestipuleerd dat ik de Vlaamse minister voor Leef-
milieu en Tewerkstelling zou vragen :

– het protocol dat op 13 april 1995 werd afgeslo-
ten tussen de federale minister en de gewestmi-
nisters uit te voeren binnen de perken van zijn
bevoegdheden ;

– de toegang tot het stelsel te verruimen en de
mogelijkheid voor deeltijds werk te versoepe-
len, voorzover dit geen budgettaire weerslag
heeft ;

– wat het PBW (Programma ter Bevordering van
de Werkgelegenheid) betreft, die betrekkingen
welke onder zijn bevoegdheid vallen te regulari-
seren, voorzover dit geen budgettaire weerslag
heeft.

Ik heb die vragen onmiddellijk aan mijn collega
bevoegd voor Tewerkstelling doorgespeeld.

Als gevolg hiervan heeft onlangs een vergadering
op kabinetsniveau plaatsgevonden, met als conclu-
sie dat de analyse van vorig jaar over de DAC'ers
in de welzijnssector zal worden gefinaliseerd en
verfijnd op het vlak van de budgettaire consequen-
ties van een regularisatie. De conclusies zullen
weldra worden verwerkt in een nota aan de Vlaam-
se regering.


